
Nieuwsbrief nr.14    Ganzencollectief Fryslân      december 2024 
1 

1 

 

   
Inhoud 

1. Weer een jaar ganzen opvangen 

2. Autotax aanvragen foerageergebied 

3. Taxatie oktober 

4. Begeleidingscommissie Ganzen 

5. Wat betekent roze inkleuring perceel N00.01?  

6. Bezwaarschriftprocedure Omgevingsvergunning afschot overzomerende grauwe gans 

7. Uitspraak beroep BP N2000 Friese Meren 

8. Nogmaals onder de aandacht: vernieuwde Faunaschade preventieKit (FPK) ganzen 

 

1.  Weer een jaar ganzen opvangen 

 
In 2024 zijn er weer meer ganzen komen overwinteren én waren er meer overzomeraars.  

Niet alleen de ganzen maar ook de gestegen voerprijzen dragen bij aan de hogere financiële schade.  

De verwachting is dat in 2024 de totale ganzenschade oploopt tot ruim 17 mln.; een behoorlijke stijging 

t.o.v. 2023 met een schade van ruim 15 mln. waarvan 12,8 mln. is uitgekeerd (taxatie 14,3 mln).  

En dan te bedenken dat nog steeds niet alle schade wordt gemeld.  

Deze elk jaar toenemende schade wordt in zijn algemeenheid niet meer geaccepteerd .  

 

De provincie is al een tijd bezig om nieuw beleid te maken om de schade in de hand te kunnen houden 

tot maatschappelijk verantwoorde proporties en de natuur in zijn waarde te laten. Dit is een zoektocht. 

Er werd een regiegroep opgericht bestaande uit vertegenwoordigers van boeren, de terrein beherende 

organisaties (TBO,s) en het Ganzencollectief Fryslân om met een advies voor nieuw ganzenbeleid te 

komen; een klankbordgroep met een brede maatschappelijke bezetting kon deze regiegroep van advies 

voorzien. Het uiteindelijk gepresenteerde beleidsadvies vanuit de regiegroep was unaniem overeen 

gekomen tussen grondgebruikers vanuit landbouw en natuur om tot een maatschappelijk verantwoord 

ganzenbeleid te komen. Maar wat schetst onze verbazing, bij de uitwerking werd de regiegroep 

ontbonden en de provinciale ambtenaren (waaronder ecologen) namen de lead. Nu we weer wat verder 

in de tijd zijn, is er toch nog wel redelijk wat van uit de regiegroep hun advies overgenomen in het 

nieuwe Fauna Beheerplan (FBP) van de Fauna beheereenheid Fryslân (FBE). Dit moet nog goedgekeurd 

worden; tot die tijd is het oude FBP uit 2023 nog steeds van kracht. 

Het is on-voor-stel-baar hoeveel mensen én groeperingen die hier wat van vinden, inbreng willen 

hebben in het beleid *. Hierdoor ontstaan onwerkbare situaties. Er zijn beleidsmakers die hier gebruik 

van proberen te maken door onduidelijke, niet te snappen, wazige en ondoorzichtige regelgeving tot 

stand te laten komen met betrekking tot het ganzenbeleid. Op deze manier proberen ze sturing te geven 

in de richting waarvan zij vinden dat wij op moeten gaan.  Althans, dat denken ze.  

Maar zoveel ganzen op zo’n kleine biotoop, ik denk dat de  ganzen daar ook niet op zitten te wachten.  

Wat ik me afvraag is het volgende: wanneer we het over het uitgangspunt eens zijn dat de schade én de 

populatie ganzen te groot is, welk krachtenveld speelt er dan, dat dit om kan draaien naar ondoorzichtig 

beleid waardoor de gans zijn gang kan gaan. In de winter wordt het steeds drukker en zoals afgelopen 

zomer kunnen ze zich reproduceren zonder beperkingen. Ook naar de gedooggebieden moet kritisch 

gekeken worden. 
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Door dit alles lopen er ook nog een paar honderd bezwaarschriften tegen de verscherpte vergunning van 

afgelopen zomer om aan populatie beheer te doen. Door de strenge en strakke handhaving van het 

jachtrecht, was er geen jager die zijn jachtakte op het spel wilde zetten.  

Ik kan de oplossing niet aandragen, maar hoe moet een gedeputeerde die het beleid moet maken met 

deze materie omgaan?! Mij is in ieder geval één ding duidelijk: de regelgeving moet op dit gebied 

eenvoudiger. En dat op alle niveaus; van beleid tot regel en wetgeving toe.  

Dit kan beter en eenvoudiger zodat iedereen hier mee uit de voeten kan;  

boeren, jagers, natuurbeheerders en de gedeputeerde en zijn ambtenaren. 

 

                                 Beleidsmakers, hier ligt een taak!!!!! 

 
Als voorzitter ben ik trots op onze bijdrage die we tot dusver hebben kunnen leveren.  

Wij willen de provincie hier graag bij blijven ondersteunen. 

 

Voor nu wensen wij jullie als Ganzencollectief Fryslân  

                                                                                   

                          Prettige feestdagen en een gezond en voorspoedig  

Willy Aarts,  

Voorzitter Ganzen collectief Fryslân 

 

 

* Wie iets van de ganzen en het beleid vinden:  

De koeien (hun lekkerste gras wordt opgevreten), de boeren, de maatschappij, de ambtenaren, de ecologen, de 

onderzoekers, wetgever 2e en 1e kamer, TBO’s maatschappelijke groeperingen NGO’s,de  jagers, de gedeputeerde, 

de provinciale staten, de juristen, de collectieven, de gemeente, enz., enz….   

 

2. Autotax aanvragen foerageergebied 

 Per 1 november kunt u de autotax (automatische taxatie) weer aanvragen via mijnfaunazaken.nl 

voor de schade van 1 november 2024 t/m 31 maart 2025 binnen het foerageergebied. 

Het advies is dit zo spoedig mogelijk aan te vragen! 

Een instructie video kunt u via deze link bekijken via deze link 

https://www.bij12.nl/onderwerp/faunaschade/tegemoetkoming-aanvragen/ onder de kop 

instructie voor het aanmelden van autotax percelen 

 

3. Taxatie oktober  

 

Binnen het foerageergebied kon voor de maand oktober een tegemoetkoming in ganzenschade worden 

aangevraagd. We gaan er vanuit dat dit goed is verlopen. Zo niet, horen we dit graag. 

 

4. Begeleidingscommissie Ganzen 

 
Op verzoek van PS en gedeputeerde De Vries worden voorbereidingen getroffen om begin 2025 te starten 

met de begeleidingscommissie ganzen waarin de verschillende landbouwpartijen, de TBO’s  

 

http://www.mijnfaunazaken.nl/
https://www.bij12.nl/onderwerp/faunaschade/tegemoetkoming-aanvragen/
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en de WBE vertegenwoordigd wordt. Zodra er meer bekend is over de inhoud en opdracht van deze 

commissie zullen we dit delen via onze nieuwsbrief. 

 

5. Wat betekent roze inkleuring perceel N00.01? 

Er zijn een aantal grondgebruikers die een brief van de provincie hebben ontvangen waarin wordt 

medegedeeld dat er een of meerdere percelen uit het foerageergebied zijn gehaald per 1 november 2024 

vanwege een status ‘bestaande natuur’. Via een link op de pagina van BIJ12 kunnen deze percelen bekeken 

worden. De inkleuring van percelen met een roze kleur en code N00.01 zorgt voor verwarring omdat de 

uitleg over deze codering ontbreekt. Deze codering N00.01 houdt in dat de provincie de ambitie heeft dit 

perceel op termijn te willen omvormen naar natuur. Op de Natuurbeheerkaart 2025 (link hieronder) staat 

wanneer het perceel wordt aangeklikt informatie over het perceel waaronder ook de ambitie die de 

provincie heeft met dit perceel. Maar, deze ambitie is niet aan de orde zolang dit perceel in eigendom van 

de beheerder is en dit perceel volledig agrarisch wordt gebruikt. 

 

Het blijft wel belangrijk hier alert op te blijven want er zijn een aantal beheerders waarvan percelen 

onterecht blijken te zijn ingekleurd als perceel met een codering ‘bestaande natuur’.  

Percelen die in particulier eigendom zijn en volledig in agrarisch gebruik. 

Is dit het geval, dan is het belangrijk om hierop te reageren en om opheldering te vragen! 

 

 Op de natuurbeheerkaart van de Provincie Fryslân is het huidige beheer te zien maar ook de 

ambitie van beheer door de provincie. Door op het perceel te klikken krijgt u informatie over het 

perceel en betekenis van de kleurcode. Rechtsboven kunt u de legenda en de verschillende 

kaartlagen openklappen. 

6. Bezwaarschriftprocedure 
Omgevingsvergunning afschot overzomerende grauwe gans 

De Commissie voor  beroep en bezwaar heeft de hoorzitting gepland op 28 januari 2025.  

De bezwaarmakers hebben hier inmiddels een brief over ontvangen. 

Zoals eerder aangegeven blijven wij als Ganzencollectief Fryslân dit proces volgen.  

7. Uitspraak beroep BP N2000 Friese Meren 

 
Na twee maal bericht van uitstel is door de rechtbank Noord Nederland aangegeven dat we een uitspraak 

rond 19 december a.s. kunnen verwachten. 

 

8. Nogmaals onder de aandacht: vernieuwde Faunaschade preventieKit (FPK) ganzen 

Vanaf 1 november gelden er nieuwe maatregelen om buiten foerageergebied gewasschade op kwetsbare en 
kapitaalintensieve gewassen (tabel BIJ12) door ganzen te voorkomen of te beperken. Hiervoor kunt u de 
Faunaschade preventieKit ganzen raadplegen op de site van BIJ12. Het is belangrijk hier goed naar te kijken 
omdat zonder te voldoen aan deze nieuwe spelregels geen tegemoetkoming wordt toegekend en dus geen 
schade wordt uitgekeerd. 
 

https://fryslan.maps.arcgis.com/apps/instant/basic/index.html?appid=b87870d1853b4e6daebb98d156a9471b
https://www.bij12.nl/onderwerp/faunaschade/schade-voorkomen/ganzen/
https://www.bij12.nl/onderwerp/faunaschade/schade-voorkomen/ganzen/
https://www.bij12.nl/onderwerp/faunaschade/schade-voorkomen/ganzen/

